

## Referat fra styremøte

**Tid og sted:** Tirsdag 7. mai 2024 kl. 19.00–21.30 på Hedrum bygdetun

**Til stede:** Thor Henning Døvle, Roar Juel Johannessen, Ingjerd Hallenstvet Nilsen, Olav Nordheim, Jostein Sundby, Kristian Hunskaar (styremedlemmer), Leif Arne Asbjørnrød (1. vara) og Unni Lindhjem (2. vara)

**Forfall:** Kari Næss Fuglestein (leder) og Jostein Sundby (styremedlem)

Olav Nordheim (nestleder) ledet møtet i Kari Næss Fuglesteins fravær. Leif Arne Asbjørnrød og Unni Lindhjem hadde stemmerett som følge av forfallene.

**Sak 48/24** **GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE**  
Innkalling og saksliste ble sendt pr. e-post torsdag 2. mai.

**VEDTAK:** Styret godkjenner innkallinga og sakslista.

**Sak 49/24** **GODKJENNING AV REFERATER**  
Referat fra styremøtet 2. april 2024 ble sendt pr. e-post 9. april.

**VEDTAK:** Styret godkjenner referatet fra styremøtet 2. april 2024.

**Sak 50/24** **MELDINGER**

- a) Larvik by A/S inviterer idrettslag og foreninger innen kulturfeltet til å delta til å ha stand på Torget på Larviksdagen torsdag 20. juni. Butikkene holder åpent til kl. 22. Man kan selge f.eks. kaker og vafler om ønskelig og ellers promotere seg selv etter eget ønske. Man må ha med bord, stoler og eventuelt annet utstyr selv.

Styret vurderte at historielaget ikke har hatt tradisjon for å delta på arrangementer i Larvik. Riktignok vil programfolderen for sommeråpent være klar, slik at det ville være mulig å promotere sommeråpent, men sommeråpent er nå annonsert i Larvik kommunes aktivitetskalender. Dersom historielaget skulle ha deltatt, måtte styret være innstilt på selv å bemannen en stand.

**VEDTAK:** Historielaget deltar ikke på Larviksdagen.

- b) Henvendelse fra Marte Østmoe, frilansjournalist gjennom 25 år, tilbyr to foredrag; ett om busserullens historie og ett om erfaringer som budeie på en støl i Telemark. Honorar etter satsene på jus.no (f.eks. kr. 6100,- for 60 minutter).

Olav kjenner litt til Østmoe fra før og meddelte litt om hva han vet om hennes bakgrunn. Styret vurderte at programmet for 2024 er fulltegnet, og at det er nødvendig å begrense antallet kostbare foredragsholdere, men noterer seg tilbudet.

**VEDTAK:** Styret tar henvendelsen til orientering.

**Sak 51/24** **ORIENTERINGSSAKER**

- a) Tunet – orienteringa var ved Kristian Røed, leder i gruppa for bygg og sikkerhet / uteanlegg (tungruppa):

- Vedlikeholdsarbeidene på Låven vil omfatte å kle om begge endeveggene / gavlveggene og å legge ny takstein på ca. 200 m<sup>2</sup> gammelt tak.
  - Historielaget får dobbeltkrum sementstein for kr. 9,70 (eks. mva.) pr. stein fra Skarpnes. Det er ca. 50 % rabatt. Det er nødvendig med ca. 1800 stein. Det er også ordnet med retur på steinen som ble til overs i fjor, men fraktkostnader etc. gjør at gevinsten er begrensa.
  - Johan Emil Ringdal skaffer rabatterte materialer fra Bergene Holm.
  - Pål Gjone har gitt uttrykk for at prisoverslaget han har kommet med, er usikkert, og at det kan gå noe begge veier.
  - Tungruppa skal forhandle pris på levering av rivningsmaterialer med Grinda.
  - Stillinger er satt opp, og arbeidet er så vidt i gang. Stillinga over låvebrua kan gjøre adgang til låven vanskelig.
  - Det vil knipe med å bli ferdig til sommeråpentåpninga, men det bør ikke spille noen rolle. Det har vært om å gjøre å komme i gang; det har ikke vært ønskelig å vente til høsten. Det har vært vurdert å vente ett år, men i mellomtida ville det være mulig at prisene ville øke.
  - Kari bekoster maling. Malerfirmaet Skoglund skal utføre malinga. I Karis fravær var det ingen som visste om Kari bekoster malearbeidet i tillegg til malinga.
  - Det blir ikke snakk om konkret dugnad for å hjelpe Pål Gjone, men tungruppa vil bistå med noe bortkjøring etc.
  - Tungruppa planlegger at også og smia skal males i år.
  - Det vil også bli noe løpende vedlikehold i løpet av sesongen. Det vil etter hvert være på tide med en ny grasklipper. Nye stoler til terrassen er også på tungruppas ønskeliste.
  - Tungruppa skal åpne vevstua mot vest. Dør er innkjøpt og materialer er allerede anskaffet. Arbeidet begynner mandag 13. mai.
  - Det er satt opp en krakk / benk merket «HHL» ved flommerkene ved Hvåra bru.
- b) Samlingene
- Sommerutstillinga i Holmensalen er klar for visning.
  - 30. juni blir det offisiell avduking av statuen med besøk av giverne.
  - Bildegruppa holder på med ny registrering av bilder.
  - Det har forsvunnet ca. 15 bøker fra biblioteket. Det kan være grunn til å vurdere nøkkelfordelinga på nytt, men framfor alt må det innskjerpes at biblioteket skal være låst.
- c) Formidling
- Ingjerd og Asbjørg Holt skal på tur torsdag a6. mai og besøke historielagets kulturminner.
  - Hanne Gade Ringdal vil lage en oppsummerende rapport fra Kulturskrinet 2024. Arrangementet var vellykket med 560 besøkende barn og over 30 dugnadsfolk involvert. Siren Sylta fra Kulturavdelingen i Larvik kommune var på besøk og ga gode tilbakemeldinger. Lærere som har vært her, har også uttalt seg positivt.
- d) Arrangementer
- Sommeråpentprogrammet er lagt og dugnadslistene er ferdige, men det er plass til flere på dugnadslistene. Noen mindre detaljer mangler.
- e) Sekretær/administrasjon
- Etter at medlemsregisteret i StyreWeb er samordnet med Hans S. Gjones register over betalende medlemmer, og etter et knippe utmeldinger i forbindelse med utsendelse av 2024-kontingenten, er medlemstallet nå nede i 369. Et enkelt og viktig grep er å oppfordre besøkende på ethvert arrangement til å tegne medlemskap. Vi må da akseptere kontant betaling eller betaling pr. Vipps, for å unngå at potensielle medlemmer «faller av kroken».
  - Kristian representerte Historielaget på årsmøtet i Kulturrådet 22. april. Det var ikke mange til stede. Kulturrådet er en paraplyorganisasjon for foreningene som mottar kommunal støtte, men likevel er bare ca. 30 av ca. 90 potensielle foreninger medlem. Årskontingen er kr. 250,-, og andre faste inntektskilder har Kulturrådet ikke. I 2023 gikk Kulturrådet med et mindre underskudd; største utgiftspost var gjennomføring av et kurs i styrearbeid.

- Kristian har gjort noen forundersøkelser knyttet til opprettelse av ny Facebook-side for historielaget, men har foreløpig ikke opprettet noen ny side.
- Kristian har bedt Larvik kommune om tilbakemeldinger på to henvendelser fra høsten 2023. Angående navneforslaget «Søstrene Hvidsteens hage» har kommunen nå svart, at forslaget er hos Språkrådet til uttalelse, og at historielaget vil få mer informasjon siden. Angående honorar for Kulturskrinet har kommunen heller ikke besvart «purringen», datert 1. mai.

f) Styreleder/nestleder

- Olav orienterte fra Kulturrådets «kulturbekymringsmøte» i Munken 29. april, hvor Olav og Kristian var til stede sammen med vel 30 andre. Bortimot full kafeteria. Kulturrådet har sendt et referat, som vil bli distribuert til hele styret.

**VEDTAK:** Styret tar sakene til orientering.

**Sak 52/24**      **TERMINLISTA OG ARRANGEMENTER (jf. sak 42/24 m.fl.)**

Terminlista var på forhånd fastsatt med datoer og innhold for resten av 2024. Alle arrangementene er lagt inn i aktivitetskalenderen på hhl.no, og sommeråpentarrangementene, temakveldene og søndagskaffeene er lagt inn i Larvik kommunes aktivitetskalender.

Torhild Utklev har bedt om at det inviteres til en dugnad for å gjøre ei «hovedvask» av utleielokalene, dvs. salene, kjøkkenet, gangen og toalettene, samt spyling av verandaen. Hun foreslo onsdag 22. mai som en passende dag, og styret besluttet å legge dugnaden til dagtid.

**VEDTAK:** Styret inviterer medlemmene til dugnad onsdag 22. mai kl. 12–15 via SMS. Den oppdaterte terminlista legges ved referatet.

**Sak 53/24**      **OPPVASK ETTER ARRANGEMENTER (jf. sak 44/24)**

Kari har engasjert Tora-Elise Kaupang Henriksen og Lene Elise Basberg som oppvaskhjelper etter arrangementer. Kristian hadde utarbeidet utkast til arbeidsavtaler, som var distribuert til styret og til Hans S. Gjone før møtet.

[Detaljer om arbeidsavtalene er utelatt i det allment tilgjengelige referatet.]

**VEDTAK:** Styret godkjenner arbeidsavtalene med Tora-Elise Kaupang Henriksen og Lene Elise Basberg med de nevnte endringene.

**Sak 54/24**      **UTVENDIG VEDLIKEHOLD AV LÅVEN (jf. sak 46/24)**

Siden forrige styremøte har det blitt gjennomført befaring med Pål Gjone, som i e-post til Kari uttalte seg som følger:

*Etter befaring, og tidligere inspeksjon og reparasjon på låvetaket, mener jeg at tiden er inne for å fornye taket. Lektene er dårlige/ råtne, mer eller mindre over hele taket. Steinen begynner også å bli dårlig.*

*Angående veggene er kledningen på gavlene dårlig. Særlig mot alle vannbrett. Det er for mye dårlig kledning som må byttes til at det vil lønne seg å bytte ut kun det. Jeg anbefaler å bytte kledning på gavelveggene når stillaset likevel står oppe.*

*Jeg kan starte arbeidet i uke 18/19.*

Siden uke 18 startet mandag 29. april var det nødvendig for styret å drøfte saken pr. e-post, i stedet for å vente til styremøtet 7. mai. Drøftinga ble gjennomført 27.–30. april, hvor Kristian påpekte at styret ikke har fått den tilstandsrapporten med fotografier fra tungruppa, som vedtaket fra styremøtet 2. april forutsatte. Kristian ga uttrykk for at Pål Gjones uttalelse er troverdig, men at den prinsipielt sett ikke kan erstatte en objektiv tilstandsrapport fra tungruppa, og at styrets beslutningsgrunnlag dermed ikke er så godt som det burde ha vært. På bakgrunn av muntlig informasjon vet styret likevel, at mange medlemmer, også medlemmer av tungruppa, mener at det er nødvendig å bytte taket. Videre er det grunn til å

tro at Pål Gjone har gitt historielaget en god pris, jf. erfaringene med anbudsrunder for arbeidene med taket på hovedhuset. Kristian formulerte derfor et forslag til vedtak, som fikk tilslutning fra fem av de andre styremedlemmene, mens ett styremedlem ikke uttalte seg. Styret vedtok dermed følgende:

*Hedrum historielag inngår skriftlig avtale med Byggmester Pål Gjone om reparasjon av låvetaket og bytte av kledningen på låvens gavlvegger. Den skriftlige avtalen må inkludere tilstrekkelig spesifisering og endelig pris for det arbeidet og de materialene Byggmester Pål Gjone skal levere.*

I forkant av styremøtet hadde Kristian sendt ut et foreløpig utkast til avtale mellom Hedrum historielag og Pål Gjone. Han opplyste om at utkastet setter rammer for hva som bør være med i avtalen, men at han så langt ikke har fått tilstrekkelig informasjon fra Kari og tunggruppa, som har hatt den muntlige dialogen på Pål Gjone. Utkastet bygger derfor i all vesentlighet på pristilbudet fra Pål Gjone, som ble lagt fram i styremøtet 2. april. Da verken Kari eller Jostein var til stede, måtte de tilstedeværende styremedlemmene bygge på den informasjonen som Kristian Røed ga (jf. sak 51/24 a), og man kom fram til å kunne gi Kari og Kristian fullmakt til å ferdigstille avtalen. Skulle det bli vesentlige endringer i pris eller andre forutsetninger, må imidlertid hele styret involveres.

Kristian orienterte om at han hadde sendt utkastet til Hans S. Gjone for å innhente synspunkter fra ham, som regnskapsfører. Hans responderte ved å sette spørsmålsteget ved hvorfor styret ikke har søkt tilskudd til prosjektet. «Prosjektet gir grunnlag for søknad til diverse institusjoner om finansiering. Dette er umuliggjort ved at tiltaket starter opp før søknader er sendt. Dessuten er mange av fristene allerede passert. Budsjettet inneholdt ikke noe om dette. Men jeg håper styret allerede har en god finansiering i boks.»

Kristian beklaget at han, som det styremedlemmet med lengst fartstid, ikke tenkte på å ta opp mulighetene for å søke tilskudd, da saken kom opp på styremøtet 2. april, eller i e-postrunder 27.–30. april. Pr. 2. april var det riktignok ikke opplagt at det ville bli satt i gang noe prosjekt, ettersom det ikke var fattet noe vedtak, mens det i slutten av april trolig uansett var for sent å søke tilskudd (så å si alle søknadsfrister utløpt).

Proessen med prosjektet har gått raskt, og det er et spørsmål om styret skulle tatt seg bedre tid til å utrede prosjektet, selv om det ville medført utsettelse til høsten 2024 eller våren 2025. Samtidig er det en stor motivasjon hos tunggruppa og økonomiske bidragsytere til å få gjennomført prosjektet nå, og Pål Gjone har sagt seg villig til å gjøre arbeidet for en antatt gunstig pris nå. Det er ikke gitt at de samme brikkene ville falle på plass til samme pris i 2025.

Styret har støttet seg til at historielaget allerede har kapital, og at det ble gjort ei avsetning på kr. 600 000,- til vedlikehold av Bygdetunet i regnskapet for 2023. Sammen med den ordinære budsjettposten på kr. 70 000,- til reparasjon og vedlikehold av bygninger, er det brukbar dekning uten å sprengte budsjettet, men det finnes strengt tatt ennå ikke noe samlet overslag over hva prosjektet som helhet vil koste.

**VEDTAK:** Styret gir fullmakt til leder og sekretær for å ferdigstille en skriftlig avtale med Byggmester Pål Gjone.

## Sak 55/24

### EVENTUELT

- a) Torhild Utklev ønsker at styret tar grep med hensyn til utleie av salene. Det forekommer at leietakere har tatt i bruk storsalen, selv om de bare har bestilt lillesalen, og etter Torhilds oppfatning har hun da ikke grunnlag for å fakturere for annet enn det som er bestilt på forhånd. Torhild ønsker å sette ei grense for 30 deltakere i arrangementer i lillesalen. Hun har henvendt seg til Kristian om saken, som på sin side mener at ei slik grense alene ikke vil fjerne problemet med at leietakere bare bestiller lillesalen. Hans oppfatning er at det er leietakerne som bryter avtalen, dersom de bruker andre rom enn avtalt, og at det egentlig ikke burde være noe i veien for å fakturere for faktisk bruk.

Hans forslag er å presisere tydelig på nettsidene hvor stor kapasitet hver av salene har, samt likeledes å presisere på nettsidene, at det vil bli fakturert for faktisk bruk. Dette trenger ikke være til hinder for å bruke skjønn. Det ble ikke foreslått andre løsninger, men ny gjennomgang av utleieprisene er en mulighet i forbindelse med dette.

- b) Olav spurte om historielaget er medlem av *Norges kulturvernforbund*; dette var et spørsmål som hadde kommet opp i søndagskaffen med Jørn Holme. Norges kulturvernforbund er en paraplyorganisasjon med 31 landsdekkende medlemsorganisasjoner, herunder *Landslaget for lokalhistorie.*, som på sin side er en paraplyorganisasjon for lokale historielag. Hedrum historielag er ikke medlem av Landslaget for lokalhistorie, og dermed er Hedrum historielag heller ikke (indirekte) medlem av Norges kulturvernforbund.
- c) Olav spurte om hvordan styremedlemmene kan bidra med bilde av seg til nettsidenes presentasjon av styret. Her kan man sende ønsket bilde til Jan-Erik Kristiansen.
- d) Neste styremøte faller på tirsdag 4. juni, og Kari har hintet om en sommeravslutning med mat. Imidlertid er både Ingjerd, Olav og Roar forhindret, og spørsmålet er da om møtet skal flyttes til en annen dato.

Olav Nordheim (sign.)  
nestleder

Kristian Hunskaar (sign.)  
sekretær